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Acum sunt un ucenic al lui Isus

De aici se începe…….

        Isus i-a poruncit bisericii Sale: “Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate neamurile, 
botezându-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfântului Duh.  Şi învăţaţi-i să păzească tot 
ce v-am poruncit”.  (Matei 28:19-20).  Biserica îi poate face ucenici numai pe aceia care 
doresc acest lucru.  Tu trebuie să decizi, pentru tine, dacă vrei să ÎL urmezi cu adevărat pe 
Isus şi să fii un ucenic activ, ori să nu-ţi pese şi să te întorci la obiceiurile din lume.  Ceea 
ce faci acum va hotărî cum îţi vei trăi restul vieţii-în bucurii şi victorie cu Domnul sau 
în eşecuri, tras în jos de egoismul tău.  Această cărticică îţi dă posibilitatea să începi cu 
dreptul ca ucenic al lui Isus Hristos, în credincioşie şi împliniri.

 Fiecare creştin născut din nou trebuie ucenicizat.  E trist, dar sunt mulţi care au 
devenit creştini născuţi din nou cu mulţi ani în urmă şi care nu ştiu ce înseamnă să fii 
ucenic.  Lucrurile pe care le vei învăţa în paginile următoare, împreună cu alţii, te vor ajuta 
să înţelegi în profunzime această experienţă unică, de ucenic.  Aici este începutul, dar tu 
trebuie să continui această lucrare de ucenic al lui Isus Hristos toată viaţa ta. 

 Sunt şi alte lucruri de învăţat în acest Cerc complet al uceniciei, cum ar fi: studiile 
biblice personale şi de familie-oferite de National Bible Reading Campaign (Campania 
naţională de citire a Bibliei), studii săptămânale în grupuri de prieteni, creşterea personală 
ca membru al organizaţiei ROCK (Stânca) şi activităţi diverse în institutul biblic al bisericii.  
Studiul biblic la şcoala duminicală este un alt aspect deloc de neglijat.  Pe lângă nevoia de 
studiu, este important de ştiut că puţini sunt creştinii care cresc spiritual fără să meargă la 
biserică, să activeze în bisericile lor sau în misiuni ale bisericilor lor.

 Hotărăşte-te acum să fii un ucenic activ al lui Isus Hristos.  Când vei ajunge la sfârşitul 
acestor studii, vei fi deja pe drumul bun, al cunoaşterii şi slujirii lui Isus Hristos, Domnul Tău.

 Am un sfat pentru studenţii cu minte: Pe această pagină şi pe următoarele vom folosi 
versete cheie ale Bibliei.  Astfel, vom trece prin mai multe capitole şi cărţi ale Bibliei.  
Deşi această metodă este benefică acestui fel de studiu, este totuşi periculos, fiindcă 
versetele pot fi interpretate greşit dacă sunt scoase din contextul lor.  Din această cauză, 
noi încurajăm pe fiecare cititor să caute fiecare verset pomenit aici şi să le citească şi pe 
cele dinaintea şi după el.  În acest fel, va fi mai puţin probabilă interpretarea greşită şi de 
asemenea aceasta este şi un mod excelent de studiu personal al Bibliei.
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PRIMUL PAS

Începuturile uceniciei în Isus Hristos

Ca să fii ucenic al lui Isus, trebuie să-L întâlneşti şi să-L cunoşti personal. Nu este 
destul să fii o persoană “bună” sau un membru credincios al bisericii. Sunt mulţi oameni ca 
aceştia, buni şi credincioşi în biserică, dar care de fapt nu-L ştiu deloc pe Dumnezeu şi nici 
n-au fost mântuiţi de Isus Hristos. Aşadar, vom începe studiul Bibliei să aflăm ce trebuie 
făcut să fii copil al lui Dumnezeu, spălat de toate păcatele de către Isus Hristos..

Cum să fii mântuit şi cum să fii sigur că ai fost mântuit?

Ce face Dumnezeu să ne mântuie: Mulţi oameni muncesc din greu ca să fie 
acceptaţi de Dumnezeu. Merg la biserică în fiecare zi; dau în biserică şi la săraci; respectă 
regulile şi multe altele. Unii cred că numai răspunzând la chemarea unui pastor şi 
botezându-se, vor fi mântuiţi. Ei cred că Dumnezeu îi va accepta pe baza acestor fapte 
bune. Totuşi, Biblia spune foarte clar că noi nu ne putem salva, mântui pe noi înşine; 
numai Dumnezeu este acela care poate. Tot în Biblie găsim ce a făcut Dumnezeu să ne 
salveze şi cum putem primi de la El această binecuvântare.

Efeseni 2:8-9. “Căci prin har aţi fost mântuiţi, prin credinţă. Şi aceasta nu vine de 
la voi, ci este darul lui Dumnezeu. Nu prin fapte, ca să nu se laude nimeni.”

1. Versetele acestea spun că suntem mântuiţi astfel:
¨ Prin harul lui Dumnezeu. ¨ Trăind o viaţă perfectă.
¨ Dar de la Dumnezeu.  ¨ Apartenenţa la o biserică bună
¨ Prin credinţa noastră în darul  ¨ Prin botez.

lui Dumnezeu. 

2. De ce nu putem fi mântuiţi de faptele noastre bune?
¨ Pentru că trebuie să-i dăm bani lui Dumnezeu.
¨ Să nu ne lăudăm că ne-am câştigat mântuirea prin forţele noastre.

3. Care este singurul lucru prin care obţinem mântuirea?
¨ Prin credinţă şi numai prin credinţă.
¨ Nu trebuie să păcătuim niciodată.
¨ Trebuie să fim membri într-o biserică bună.

Aceste versete lasă în urmă şi întrebări, cum ar fi: Până la urmă, de 
ce este nevoie să fim mântuiţi? De ce nu obţinem mântuirea prin fapte 
bune? Ce fel de credinţă să avem ca să fim mântuiţi? De ce mântuirea 
este un dar al lui Dumnezeu numai pentru cei care cred? 

De ce este nevoie să fim mântuiţi: Mulţi oameni consideră că nu există nevoia de 
a fi mântuit, pentru că ei se consideră oameni “buni”, mult mai buni decât majoritatea. 
Asta se cheamă mândrie şi e un semn de ignoranţă al sfinţeniei lui Dumnezeu. Biblia este 
clară: toţi suntem păcătoşi în ochii lui Dumnezeu.

Romani 3:23 ...”Căci toţi au păcătuit şi sunt lipsiţi de slava lui Dumnezeu.”

4. Potrivit acestui verset:
¨ Toţi au păcătuit.
¨ Nimeni nu posedă acea sfinţenie cerută de Dumnezeu.
¨ Puţini oameni sunt mântuiţi pentru că sunt mai buni ca alţii.

Romani 6:23 ...”Fiindcă plata păcatului este moartea; dar darul fără plată a lui 
Dumnezeu este viaţa veşnică în Isus Hristos, Domnul nostru.”

5. Aici, Biblia ne învaţă că:
¨ Merităm moartea (despărţirea veşnică de Dumnezeu) ca plată pentru păcatele noastre.
¨ Trebuie să ducem o viaţă fără nici o pată pentru a fi mântuiţi.
¨ Nu se obţine prin faptele noastre. Dumnezeu este acela care ne oferă viaţa veşnică.
¨ Viaţa veşnică este numai în Isus Hristos.

Biblia ne învaţă că Dumnezeu îi primeşte numai pe cei drepţi în Împărăţia Lui, şi 
numai cei neprihăniţi vor petrece veşnicia cu El. Dar dacă suntem toţi păcătoşi, de unde 
luăm acea neprihănire, care ne va salva de păcatele noastre?

Romani 3:21-22a ...”Dar acum s-a arătat o neprihănire, pe care o dă Dumnezeu, 
fără lege - despre ea mărturisesc Legea şi proorocii, şi anume, neprihănirea dată 
de Dumnezeu, care vine prin credinţa în Isus Hristos, pentru toţi si peste toţi cei ce 
cred în El.”

Pentru ca toţi oamenii sunt păcătoşi, Dumnezeu trebuie “să facă rost” de o 
neprihănire care nu depinde de respectarea legii sau de regulile religiei.

6.Paul explică faptul că această neprihănire ne parvine astfel:
¨ Este o neprihănire dată nouă de Însuşi Dumnezeu.
¨ O primim numai prin credinţa în Isus.
¨ O au numai aceia care sunt fără păcat.
¨ Le parvine acelora care Îl numesc pe Hristos Salvator.

Romani 3:22-25a ...”Nu este nici o deosebire. Toţi au păcătuit şi sunt lipsiţi de 
slava lui Dumnezeu. Şi sunt socotiţi neprihăniţi, fără plată, prin harul Său sfânt, 
prin răscumpărarea, care este în Hristos Isus. Pe El Dumnezeu L-a rânduit mai 
dinainte să fie, prin credinţa în sângele Lui, o jertfă de ispăşire.”
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7. Potrivit Bibliei, câţi oameni au păcătuit împotriva lui Dumnezeu şi câţi nu se ridică la 
înălţimea aşteptărilor Sale, după cum ar fi normal? ______________________

8. Noi suntem socotiţi neprihăniţi în faţa lui Dumnezeu:
¨ Este ceva dat de Dumnezeu prin harul Său sfânt, fără ca noi înşine să-l fi câştigat.
¨ Cu preţul sacrificiilor noastre şi comportându-se fără păcat.
¨ Lucru făcut posibil numai prin sacrificiul Domnului Isus Hristos.
¨ Este nevoie de credinţa noastră în puterea iertătoare a sângelui lui Hristos.

Ce trebuie să facem noi ca să ne salveze Dumnezeu. Numai Dumnezeu ne poate 
mântui de păcatele noastre, dar ce trebuie să facem noi ca să-I dăm Lui posibilitatea să 
ne mântuiască? Versetele studiate mai sus arată că singurul lucru este să credem în Isus 
Hristos ca Domn şi Mântuitor; trebuie să credem numai în puterea sângelui Său, semn 
al sacrificiului Său pentru mântuirea noastră. Aceasta înseamnă că nimic altceva nu ne 
va mântui - dacă, totuşi, credem că sunt faptele noastre bune sau actele evlavioase care 
ne vor mântui, deja cădem în ispita de a desconsidera puterea totală a lui Hristos de a ne 
salva.

Cu toate acestea, se ridică de multe ori întrebarea: De ce fel de 
credinţă în Isus am nevoie pentru a mă ajuta să fiu mântuit? Chiar 
Biblia spune: “Tu crezi că Dumnezeu este unul, şi bine faci; dar 
şi dracii cred…şi se înfioară!” (Iacov 2:19). Sunt mulţi oameni 
care declară că ei cred sincer în Dumnezeu, dar nu arată în nici un fel 
că aparţin lui Dumnezeu sau că ar fi fost mântuiţi de El.

În predicile lor, ucenicii ne arată clar de ce fel de credinţă avem nevoie pentru ca 
Dumnezeu să ne mântuiască. Petru a spus: “Dumnezeu a împlinit astfel ce vestise 
mai dinainte prin gura tuturor proorocilor Lui: că, adică, Hristosul Său va pătimi. 
Pocăiţi-vă dar, şi întoarceţi-vă la Dumnezeu, pentru ca să vi se şteargă păcatele” 
(Faptele Apostolilor 3:18-19a).

9. Cu aceste cuvinte, Petru a spus:
¨ Moartea lui Hristos pentru păcatele noastre a fost prevestită de profeţi.
¨ Noi trebuie să răspundem prin pocăinţă şi să ne întoarcem la Dumnezeu.
¨ Tot ceea ce trebuie să facem este să credem că Dumnezeu există.

Demonii cred şi se înfioară, dar ei nu s-au pocăit şi întors la Dumnezeu niciodată. 
Mulţi oameni care spun că cred în Dumnezeu fac la fel, nu se pocăiesc şi nu se întorc 
niciodată la El. Deşi pare foarte clar, mulţi se întreabă ce înseamnă a te pocăi. Înseamnă 
ca viaţa ta să ia o întorsătură de 180 de grade de la egoism şi neascultare, spre slujirea şi 
ascultarea lui Isus Hristos. Un semn al pocăinţei este botezul. Numai Hristos mântuieşte, 
nu botezul, dar acesta este un semn al sincerităţii credinţei tale în Hristos ca noul tău 
Domn. 

În aceeaşi predică, Petru a spus: “Pocăiţi-vă şi fiecare dintre voi să fie botezat 
în Numele lui Isus Hristos, spre iertarea păcatelor voastre; apoi veţi primi darul 
Sfântului Duh” (Faptele Apostolilor 2:38).

10. Petru le-a spus ascultătorilor săi:
¨ Să se lase de obiceiurile vechi ale lor.
¨ Să-şi demonstreze pocăinţa prin botezul în public.
¨ Să ridice numai mâna ca să arate că ei cred în Isus.
¨ Că Dumnezeu le va oferi Duh Sfânt tuturor celor care renunţă, sincer, la păcatele lor.

Într-o lecţie viitoare, vom afla mai multe despre puterea Duhului Sfânt de a ne 
schimba şi de a ne da puteri să trăim o viaţă după voia lui Dumnezeu. Pentru ca Duhul 
Sfânt să pătrundă în noi şi să ne dea putere să ne trăim viaţa în mod diferit, noi trebuie să 
ne pocăim şi să oferim vieţile noastre lui Dumnezeu, mărturisind că Isus Hristos este acum 
Domnul vieţilor noastre.

Cât de diferite vor fi vieţile noastre, avându-l pe Isus la cârmă? Apostolul Pavel 
pomeneşte de lucruri pe care le lăsăm înapoi şi pe altele cu care pornim la drum, valabil 
pentru cei care se pocăiesc şi au puterea Duhului Sfânt:

De lăsat în urmă: “Dar acum lăsaţi-vă de toate aceste lucruri: de mânie, de 
vrăjmaşie, de răutate, de clevetire, de vorbele ruşinoase care v-ar putea ieşi din 
gură.” (Coloseni 3:8)

De luat cu noi: “Astfel dar, ca nişte aleşi ai lui Dumnezeu, sfinţi şi prea iubiţi, 
îmbrăcaţi-vă cu o inimă plină de îndurare, cu bunătate, cu smerenie, cu blândeţe, 
cu îndelungă răbdare.” (Coloseni 3:12)

Evaluarea spirituală personală
(Bifaţi câte recunoaşteţi în viaţa dvoastră)
¨ Ştiu că sunt păcătos şi că nu voi avea niciodată destulă putere să fiu 
            acceptat de Dumnezeu.
¨ Ştiu că Dumnezeu şi-a dat pe singurul său Fiu, ca să moară pentru 
            păcatele mele.
¨ Ştiu că pot să fiu salvat numai prin pocăinţă şi credinţă în Hristos.
¨ Renunţ la viaţa mea veche şi mă ofer lui Dumnezeu, primind iertarea lui 
            Dumnezeu şi Duhul Său Sfânt, şi mă încred în Hristos pentru mântuirea mea.
¨ Am încredere că Dumnezeu m-a iertat si că mi-a dat viaţă veşnică.
¨ Doresc să fiu botezat, ca semn al credinţei mele şi a începutului vieţii mele noi în 
            Dumnezeu.

În paginile următoare, vei afla cu siguranţă că eşti mântuit. Vor mai fi şi alte explicaţii 
despre scopul şi binecuvântarea botezului. NU vei fi niciodată forţat să iei o decizie pe car 
n-o doreşti din tot sufletul. Dumnezeu îi primeşte numai pe cei care se oferă să se ducă la El.
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AL DOILEA PAS

Încrede-te în Domnul

Suntem mântuiţi atunci când ne îndepărtăm de obiceiurile noaste 
vechi şi ne încredem în Domnul cu tot ce avem. Credinţa care mântuieşte nu 
este ceva ce ai doar la începutul vieţii tale de creştin. Credinţa mântuitoare 

aparţine celor care sunt mântuiţi cu adevărat, pentru totdeauna. Lumea, 
trupul şi diavolul ne îndeamnă să nu ne încredem în Domnul în totalitate, ci să 
depindem de lucruri schimbătoare, cum ar fi faptele bune, actele pioase sau de 
credinţa noastră care nu se clatină. Nu vom avea aceste lucruri în perfecţiunea 

lor, decât în ziua când vine Isus Hristos, când ne va transforma după chipul Lui. Numai 
credinţa în Hristos te va mântui şi te va păstra în această stare de graţie.

De ce să ne încredem numai în Domnul pentru salvarea noastră? Biblia 
este plină de promisiuni care toate au aceeaşi concluzie, cum că te poţi încrede 100% 
în Domnul, şi numai în El, pentru mântuire. Vedeţi mai jos: “Oricine crede în Fiul, are 
viaţa veşnică; dar cine nu crede în Fiul, nu va vedea viaţa, ci mânia lui Dumnezeu 
rămâne peste el” (Ioan 3:36).

1. Aici, Biblia spune că oricine, cu alte cuvinte toţi care cred în Isus:
¨ Vor avea viaţă veşnică dacă sunt credincioşi şi sunt destul de buni.
¨ Au deja viaţă veşnică.
¨ Vor avea viaţă veşnică atunci când mor.

2. Cine nu va vedea viaţa, ci mânia lui Dumnezeu va rămâne peste el?
______________________________________________________

“Adevărat, adevărat vă spun, că cine ascultă cuvintele Mele şi crede în Cel ce M-a 
trimis, are viaţă veşnică şi nu vine la judecată, ci a trecut din moarte la viaţă“ 
(Ioan 5:24).

3. Ce spune Isus că este adevărat despre oricine aude cuvântul Său şi crede în 
promisiunea lui Dumnezeu de mântuire?
¨ Acea persoană va avea viaţă veşnică cândva, dacă este destul de credincios.
¨ Acea persoană va avea mai puţine şanse de a fi condamnat.
¨ Acea persoană are acum viaţa veşnică.
¨ Acea persoană nu va fi condamnată.
¨ Acea persoană a trecut deja de la moarte la viaţă.

Majoritatea oamenilor recunosc că numai Dumnezeu are 
dreptul să ne adopte şi să devenim copiii Lui. Dar cum intrăm în posesia 
acelui drept?

“A venit la ai Săi, şi ai Săi nu L-au primit. Dar tuturor celor ce L-au primit, adică 
celor ce cred în numele Lui, le-a dat dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu“ (Ioan 
1: 11-12).
 

Pentru a-şi ţine promisiunile, Dumnezeu L-a trimis pe Mântuitorul la poporul Său 
ales, Israel. 

4. Vorbind în mod general, ce au făcut evreii privitor la Isus?
______________________________________________________

5. Cui dă Dumnezeu dreptul, sub formă de cadou, de a fi copiii Săi?
¨ Celor care au păcătuit mai puţin.
¨ Celor care au fost botezaţi.
¨ Celor care au crezut în numele şi autoritatea lui Isus Hristos.
¨ Celor care L-au primit pe Isus în inimile şi vieţile lor.
¨ Evreilor.

6. Tu ai acum viaţă veşnică? Dacă da sau nu, justificaţi răspunsul.
______________________________________________________
______________________________________________________

Ce ţi se întâmplă când te încrezi în Domnul? Dumnezeu îţi oferă lucruri minunate 
atunci când te încrezi în Fiul Său, pentru mântuire. Vedeţi în continuare care sunt acele 
lucruri: “Şi voi, după ce aţi auzit cuvântul adevărului (Evanghelia mântuirii  
voastre), aţi crezut în El, şi aţi fost pecetluiţi cu Duhul Sfânt, care fusese făgăduit, 
şi care este o arvună a moştenirii noastre, pentru răscumpărarea celor câştigaţi de 
Dumnezeu, spre lauda slavei Lui“ (Efeseni 1:13-14).

7. Prin aceste cuvinte, Dumnezeu ne spune ceva despre trei lucruri ce se vor întâmpla 
celor care sunt mântuiţi. Ele sunt:
¨ Ei aud cuvântul adevărului, veştile bune despre mântuire.
¨ Ei cred veştile bune, încrezându-se în Hristos.
¨ Ei încep să aibă vedenii şi să vorbească în limbi.
¨ Ei sunt pecetluiţi ca fiind în posesia lui Dumnezeu, prin Duhul Sfânt.

8. Care este garanţia că vom primi moştenirea promisă nouă? 
______________________________________________________

“Pentru că oricine este născut din Dumnezeu, biruieşte lumea; şi ceea ce câştigă 
biruinţă asupra lumii este credinţa noastră. Cine este cel care a biruit lumea, dacă 
nu cel ce crede că Isus este Fiul lui Dumnezeu?” (1 Ioan 5:4-5)
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9. Ce putere biruieşte lumea şi eforturile ei de a ne îndepărta de Dumnezeu?
¨ Hotărârea noastră de a nu-L dezamăgi pe Dumnezeu.
¨ Credinţa în puterea lui Dumnezeu de a ne mântui.

10. Cine învinge puterea acestei lumi? Numai acela care:
¨ Nu păcătuieşte niciodată.
¨ Trăieşte din plin promisiunile sale făcute lui Dumnezeu.
¨ Se încrede în Isus ca fiind Fiul Atotputernic al lui Dumnezeu.

11. Păreri: De ce fel de credinţă e nevoie pentru ca acelea de mai sus să se îndeplinească?
¨ Este suficient să se creadă în ideea că Isus este Fiul lui Dumnezeu.
¨ Trebuie să crezi că Isus este Fiul lui Dumnezeu şi că numai El mântuieşte.

Creştinii la început de drum, ca dealfel şi cei mai vechi, ştiu că au multe ispite pe care le 
vor întâlni. Ce speranţă au ei să-i ajute ca să le treacă pe acestea cu bine când se izbesc 
de ele? Dumnezeu le promite copiilor Lui următoarea: “Nu v-a ajuns nici o ispită, care 
să nu fi fost potrivită cu puterea omenească. Şi Dumnezeu, care este credincios, nu 
va îngădui să fiţi ispitiţi peste puterile voastre; ci, împreună cu ispita, a pregătit şi 
mijlocul să ieşiţi din ea, ca s-o puteţi răbda” (1Corinteni 10:13).

12. Potrivit cu aceasta, ai întâlnit vreodată ispite pe care nu le-a avut nimeni altcineva?  
  ¨ Da  ¨ Nu

13. Cum îţi dă putere Dumnezeu să rezişti ispitelor din viaţa ta?
¨ Dumnezeu Însuşi mă va feri să fiu ispitit mai mult decât puterile mele.
¨ Dumnezeu mă va feri să nu fiu ispitit.
¨ Dumnezeu îmi va da o cale să scap de ispită.

14. Păreri: De ce sunt ispitiţi creştinii, în ciuda ajutorului pe care-l primesc de la Dumnezeu?
¨ Ei cred că este mai bine să se lase ispitiţi decât să asculte de Dumnezeu.
¨ Nu-şi pot da seama câtă durere şi rău vor veni după greşeală.
¨ Îl învinuiesc pe Dumnezeu pentru ispită sau dau vina pe împrejurările în care se găsesc.
¨ Îl învinuiesc pe Dumnezeu, zicând că sunt “prea slabi” pentru a rezista ispitei.
¨ Nu pot fugi de ispită, de puterea acesteia.

A-L asculta pe Dumnezeu nu înseamnă numai să-i rezişti ispitei. Mult mai important, 
este să FACI tot ce vrea El şi are în plan pentru viaţa ta. Următorul pas în ucenicie te va 
ajuta să înţelegi voia lui Dumnezeu pentru viaţa ta şi s-o aplici cu succes.

AL TREILEA PAS

Mărturiseşte-ţi credinţa

Isus a spus: “De aceea, pe orişicine Mă va mărturisi înaintea oamenilor, îl voi mărturisi 
şi Eu înaintea Tatălui Meu, care este în ceruri.” (Matei 10:32). Atunci când punem în slujba 
lui Hristos vieţile noastre, este normal să le “mărturisim” şi altora despre această relaţie 
cu Isus. O facem în mai multe moduri. De exemplu, ceilalţi văd o schimbare evidentă în 
vieţile noastre. Le spunem deschis că noi Îi aparţinem lui Hristos; atunci când ne botezăm, 
punem accent mai mare pe faptul că Îl acceptăm pe Hristos ca fiind Domnul nostru.

Biblia nu vorbeşte niciodată despre “creştini secreţi”, fiindcă este imposibil să 
păstrezi secretă această experienţă pe care o ai cu Isus Hristos. Una dintre 
poveştile cele mai înduioşătoare este aceea cu omul posedat de un duh 

necurat si pe care Isus l-a îndepărtat din trupul lui. După aceea, omul 
l-a întrebat dacă poate să se alăture şi el grupului de Ucenici şi să 
meargă cu Isus oriunde mergeau ei. Răspunsul lui Isus apare în Biblie:

“Isus nu i-a dat voie, ci i-a zis: <Du-te acasă la ai tăi şi povesteşte-le tot ce ţi-a 
făcut Domnul, şi cum a avut grijă de tine> El a plecat şi a început să vestească prin 
Decapole tot ce-i făcuse Isus. Şi toţi se minunau” (Marcu 5:19-20).

1. Ce are de spus Biblia despre acest episod?
¨ Isus a crezut că ar fi cel mai bun lucru, pentru acel om, să se ducă acasă şi să spună 
           familiei sale despre puterea lui Isus în viaţa lui.
¨ Omului îi era frică să spună oamenilor ce i se întâmplase.
¨ Omul acela, nu numai că a spus la familia lui, dar a şi mers la alte zece oraşe  
           dimprejur şi le-a vestit şi lor ceea ce făcuse Isus pentru el. 
¨ Oamenii nu erau interesaţi de povestea omului.
 
2. Păreri: De ce este creştinul o făptură nouă? El/lui sau ea/ei:
¨ I s-au iertat toate păcatele.
¨ I s-a dat dreptul să se numească fiul sau fiica lui Dumnezeu.
¨ Şi-a schimbat peste noapte greutatea şi înălţimea.
¨ Are Duhul Sfânt care locuieşte înăuntru.
¨ Are un ţel nou în viaţă,
¨ Are un destin nou: raiul în locul iadului.

3. Oamenii sunt în general impresionaţi de:
¨ Schimbările pe care le văd în vieţile noastre.
¨ Argumentele pe care le invocăm pentru a-i face să se schimbe ei înşişi.
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4. Ce schimbări a adus Isus în viaţa ta şi pe care le poţi împărtăşi cu alţii? __________
______________________________________________________
Cui îi poţi spune despre aceste lucruri? _______________________________

Fiecare creştin nou a fost schimbat de Dumnezeu. Şi schimbarea va continua, 
atâta timp cât el sau ea va umbla cu Dumnezeu. Până şi trăsăturile şi caracterul vor fi 
altele. Şi cei care s-au opus vieţii tale cu Dumnezeu le vor observa. Petru şi Ioan au fost 
aduşi în faţa celor care L-au condamnat pe Isus la moarte. Cu câteva zile înainte, Petru 
se lepădase de Isus, dar ascultaţi ce are el de spus despre puterea mântuitoare a lui 
Isus: “<În nimeni altul nu este mântuire; căci nu este sub cer nici un alt Nume dat 

oamenilor, în care trebuie să fim mântuiţi>. Când au 
văzut ei îndrăzneala lui Petru şi a lui Ioan, s-au mirat, 
intrucât ştiau că erau oameni necărturari şi de rând; 
şi au priceput că fuseseră cu Isus” (Faptele Apostolilor 
4:12-13).

5. Care a fost mesajul lui Petru despre Isus Hristos?

6. Ce au observat duşmanii la Petru şi Ioan
¨ Se vedea de departe că aceştia doi absolviseră facultatea.
¨ Cei doi aveau mult curaj în ceea ce spuneau.
¨ Că aceştia doi fuseseră cu Isus.

Mărturia botezului creştin. În zilele noastre, sunt păreri împărţite despre botez. 
Pentru foarte mult timp, se botezau copiii, fiindcă se credea că aşa vor fi salvaţi de la 
păcatul iniţial. Acum 1000 de ani, pentru unele dintre biserici, scufundarea în apă s-a 
schimbat în stropirea cu apă. Nu trebuie să intrăm în dezacord cu aceia care practică 
acestea, dar suntem răspunzători să vedem exact ceea ce spune Biblia şi să aplicăm 
întocmai. Mai presus de toate, să precizăm că botezul creştin este un mod de a arăta că 
acum Îi aparţinem lui Isus.

Ultimele cuvinte ale lui Isus pentru biserica Sa au fost: “Duceţi-vă şi faceţi ucenici 
din toate neamurile, botezându-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfântului Duh. 
Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am poruncit” (Matei 28:19-20 a).

7. Analizaţi cu atenţie rândurile de mai jos şi daţi-vă cu părerea:
¨ Creştinii ar trebui să meargă în lume şi să facă ucenici din toate neamurile.
¨ Creştinii ar trebui să aştepte ca lumea să vină la ei, ca să audă Evanghelia.
¨ Botezul ar trebui să fie urmarea firească a învăţării oamenilor despre Isus.
¨ Biserica este răspunzătoare să-i boteze pe toţi aceia care L-au primit pe Isus ca Domn.
¨ Biserica ar trebui să îngreuneze procesul de botez.
¨ După botez, creştinii ar trebui să fie instruiţi să urmeze tot ce le-a poruncit Isus. 

¨ După botez, nu mai este nevoie să-i înveţi pe oameni nimic.
¨ Copiii sunt buni ucenici, de aceea trebuie botezaţi.

Care sunt criteriile pentru botez şi cum trebuie făcut? Întâlnim numeroase exemple 
în cartea Faptele Apostolilor. Una dintre ele este aceea în care diaconul Filip a întâlnit un 
om pe un drum în deşert şi i-a vorbit acestuia despre Isus ca Mântuitor. Deodată, omul a 
pus o întrebare foarte importantă: “Pe când îşi urmau ei drumul, au dat peste o apă. 
Şi famenul a zis: <Uite apă, ce mă împiedică să fiu botezat?>. Filip a zis: < Dacă 
crezi din toată inima, se poate.>. Famenul a răspuns: < Cred că Isus Hristos este 
Fiul lui Dumnezeu. > A poruncit să stea carul, s-au pogorât amândoi în apă, şi Filip 
a botezat pe famen” (Faptele Apostolilor 8:36-38).

8. Ce ne spune acest pasaj despre botez?
¨ Singurul criteriu pomenit de Filip a fost ca omul să creadă în Isus Hristos din toată 

inima.
¨ Filip i-a spus omului că trebuie verificat înainte de a fi botezat.
¨ Omul a avut îndoieli mari în ceea ce priveşte Evanghelia.
¨ Omul şi-a mărturisit credinţa în Isus Hristos.
¨ Filip a luat nişte apă dintr-o sticlă şi l-a stropit pe acel om.
¨ Filip şi omul au mers amândoi în apă şi Filip l-a scufundat pe acel om în apă.

Notă: Toţi cărturarii religioşi au căzut de acord că botezul în Noul Testament s-a făcut 
prin scufundare în apă. Cuvântul grecesc pentru “botez” are înţelesul de “a scufunda”. Noul 
Testament a fost scris iniţial în limba greacă şi “botez”, încă de 
la început, a fost înţeles ca însemnând “scufundare”. Pe la anul 
1000, Papa a schimbat metoda de botez şi a introdus stropirea 
cu apă. Bisericile ortodoxe greceşti şi ruseşti nu s-auschimbat 
niciodată şi ele practică scufundarea. Totuşi, ca şi bisericile 
catolice, au şi botezul copiilor, botez care nu necesită credinţă 
personală înainte de botez.

Mărturie personală:
Marcaţi propoziţia care vi se potriveşte cel mai bine:
¨ Am fost “botezat” când eram copil, aşa cum cerea tradiţia.
¨ L-am primit pe Hristos ca Domn şi Mântuitor.
¨ Am fost botezat prin scufundare, ca mărturie a credinţei personale în Isus Hristos.
¨ Aş dori să mărturisesc credinţa mea în Hristos prin botez, aşa cum ne învaţă Biblia.
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AL PATRULEA PAS

Alătură-te poporului lui Dumnezeu

  În timpul ucenicilor, este evident faptul că botezul avea o importanţă 
foarte mare. Sunt multe dintre cărţile Bibliei care ne spun că suntem salvaţi numai prin 
pocăinţă şi credinţă în Domnul Isus şi, prin urmare, botezul nu mântuieşte- tot în Biblie 
vedem că aceia care L-au primit pe Hristos ca Domn au fost până la urmă botezaţi şi 
primiţi ca membri în biserică. Un exemplu este cel de mai jos: “Şi, cu multe cuvinte, 
mărturisea, îi îndemna, şi zicea: <Mântuiţi-vă din mijlocul acestui neam ticălos.> 
Cei ce au primit propovăduirea lui, au fost botezaţi; şi în ziua aceea, la numărul 
ucenicilor s-au adaus aproape trei mii de suflete” (Faptele Apostolilor 2:40-41).

1. În cele două versete de mai sus, vedem următoarele:
¨ Credinţa mântuitoare în Isus Hristos include şi o decizie morală de a lăsa în urmă 
obiceiurile vechi, din lume.
¨ Toţi cei care L-au acceptat pe Isus Hristos au fost botezaţi.
¨ Mulţi dintre cei care L-au acceptat pe Isus Hristos au fost botezaţi.
¨ Cei botezaţi au fost adăugaţi la numărul celor din biserică.

Două lucruri devin de bun simţ, atunci când studiem Biblia. 
1) Botezul este modul normal de a arăta că acum aparţinem lui Hristos, că am 
renunţat la obiceiurile vechi şi că avem o viaţă nouă. 
2) Pentru cei care sunt cu adevărat salvaţi, nu numai botezul ci şi includerea în 
biserică vin de la sine. 

“Şi Dumnezeu adăuga în fiecare zi la numărul lor pe cei ce erau mântuiţi.“ (Faptele 
Apostolilor 2:47)

2. În acest pasaj, Biblia ne spune:
¨ Oricine fusese mântuit a fost inclus în biserică.
¨ Numai cei care fuseseră mântuiţi au fost primiţi ca membri în biserică.
¨ Numai cei mai buni dintre cei mântuiţi au devenit membrii bisericii.
¨ A fi membru în biserică este voinţa lui Dumnezeu pentru cei mântuiţi.
¨ A fi membru în biserică este dreptul care aparţine numai a celor ce se dovedesc credincioşi.

3. Părerea ta: De ce toţi cei care sunt mântuiţi să fie botezaţi şi să devină membri în biserică?
¨ Biserica trebuie să aibă grijă, din punct de vedere spiritual, de cei mântuiţi, fie că 
           sunt slabi sau puternici în credinţă. A-l respinge pe cel slab este ca şi cum biserica 
           îşi refuză răspunderea de a avea grijă de el. 
¨ A fi mântuit de Domnul este similar cu a deveni membru al Trupului Său (n.tr. Biserica).
¨ Nu toţi care sunt mântuiţi ar trebui să fie membri ai bisericii. Dacă vreodată au 
           eşecuri spirituale, asta ar face de ruşine biserica.
¨ Fiecare creştin are nevoie să facă parte dintr-o familie spirituală care să-i aibă de 
           grijă şi să fie un loc în care creştinul să crească şi să slujească.
¨ Noi suntem mântuiţi prin har; şi tot prin har devenim membri ai bisericii lui Hristos.

Viaţa ca membru al bisericii. Este imposibil pentru un 
creştin să se dezvolte spiritual în afara unei părtăşii dintr-o biserică 
nou-testamentală. A fi membru în biserică nu numai că te ajută în 
creşterea ta spirituală, dar te şi pregăteşte şi-ţi oferă prilejuri de a-L 
sluji pe Domnul împreună cu alţii. A fi membru în biserică este mult 
mai mult decât să ai numele scris într-un registru. Ci înseamnă să-
ţi încrucişezi drumurile pe tărâm spiritual cu ceilalţi din biserică şi să 
realizaţi lucruri împreună. Cel care a scris 

Evrei spunea: “Să nu părăsim adunarea noastră, cum au unii obicei; ci să ne îndemnăm 
unii pe alţii, şi cu atât mai mult cu cât vedeţi că ziua se apropie” (Evrei 10:25).

4. Aici, Biblia spune:
¨ Nu prea are importanţă dacă ne întâlnim unii cu alţii.
¨ Chiar în timpul Noului Testament, unii aveau răul obicei 
           de a nu se duce la biserică în mod regulat.
¨ Trebuie să ne întâlnim şi să ne încurajăm unul pe altul, în   
             timp ce-L  aşteptăm pe Domnul.
¨ Biblia este foarte clară în ceea ce-i priveşte pe diferiţi 
           lucrători din biserică şi cum sunt ei aşezaţi acolo să te 
           ajute pe tine, ca membru al bisericii.

“Şi El (Isus Hristos) a dat pe unii apostoli, pe alţii prooroci, 
pe alţii evanghelişti, pe alţii păstori şi învăţători” (Efeseni 4:11).

5. Acest verset ne spune:
¨ Dumnezeu dă bisericii anumite feluri de lucrători.
¨ Scopul acestor oameni este de a-i pregăti pe toţi oamenii lui  Dumnezeu pentru slujire.
¨ Toate aceste acte de slujire sunt menite să crească trupul lui Hristos, biserica.
¨ Nu prea cred că Dumnezeu are ceva de lucru pentru toţi oamenii.
¨ Este responsabilitatea noastră, de creştini, să lucrăm la “bucăţica” noastră, care  
           laolaltă cu celelalte bucăţele formează biserica.
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Noul Testament are multe să ne spună despre cum apartenenţa la o biserică 
ne ajută pe plan personal şi despre cum trebuie să fim în biserică. Ca exemple, avem 
versetele următoare. “Astfel dar, ca nişte aleşi ai lui Dumnezeu, sfinţi şi prea iubiţi, 
îmbrăcaţi-vă cu o inimă plină de îndurare, cu bunătate, cu smerenie, cu blândeţă, 
cu îndelungă răbdare. Îngăduiţi-vă unii pe alţii, şi dacă unul are pricină să se 
plângă de altul, iertaţi-vă unul pe altul. Cum v-a iertat Hristos, aşa iertaţi-vă şi 
voi. Dar mai pe sus de toate acestea, îmbrăcaţi-vă cu dragostea, care este legătura 
desăvârşirii” (Coloseni 3:12-14).

6. Cum spune Dumnezeu să ne îmbrăcăm în biserică?
¨ Bărbaţii trebuie să poarte o cravată şi femeile rochii lungi.
¨ NU contează ce purtăm “fizic”, dar înlăuntrul nostru ar trebui să fim “îmbrăcaţi” cu 
           îndurare, cu bunătate, cu smerenie, cu blândeţe şi să avem întotdeauna răbdare.

7. De ce se vorbeşte atât de mult în biserică despre iertare?
¨ Ca într-o familie, n-ar trebui să ne surprindă când un membru spune sau face ceva 
           care-l jigneşte pe un altul.
¨ Tot ca în familie, iertăm şi le trecem cu vederea greşelile celorlalţi, dorindu-ne ca şi 
           ei să facă acelaşi lucru.
¨ Iubiţi-vă unul pe altul, acesta e lucrul de care avem nevoie cel mai mult în biserică.
¨ De vreme ce toţi membrii bisericii sunt perfecţi, nu e nevoie de nici o iertare.

“Pacea lui Hristos, la care aţi fost chemaţi, ca să alcătuiţi un singur trup, să 
stăpânească în inimile voastre, şi fiţi recunoscători. Cuvântul lui Hristos să locuiască 
din belşug în voi în toată înţelepciunea. Învăţaţi-vă şi sfătuiţi-vă unii pe alţii cu 
psalmi, cu cântări de laudă şi cu cântări duhovniceşti, cântând lui Dumnezeu cu 
mulţumire în inima voastră. Şi orice faceţi, cu cuvântul sau cu fapta, să faceţi totul în 
Numele Domnului Isus, şi mulţămiţi, prin El, lui Dumnezeu Tatăl” (Coloseni 3:15-17).

8. Ce aflăm din acest verset cu privire la pacea lui Dumnezeu?
¨ Ca biserică şi membrii ei, trebuie să lăsăm pacea lui Hristos să locuiască în noi.
¨ Avem dreptul să spunem orice în biserică, chiar dacă asta i-ar deranja sau jigni pe  
           unii de acolo.
¨ Viaţa creştină se presupune a fi o viaţă plină de pace, linişte.

9. Ce ne spune Biblia despre ce trebuie să facem în biserică?
¨ Orice am întreprinde, Cuvântul lui Dumnezeu trebuie să fie în centrul studiului, 
           predicilor şi închinării noastre.
¨ În biserică, ar trebui să ne învăţăm şi să ne sfătuim unii pe alţii.
¨ Ar trebui să-I cântăm lui Hristos cu bucurie şi mulţumire în inimile noastre.
¨ Ar trebui să stăm în picioare o oră sau mai mult, ca pedeapsă şi sacrificiu pentru 
           păcatele noastre, şi să-I cântăm lui Dumnezeu.
¨ Ar trebui să facem totul în numele Mântuitorului şi Domnului Isus Hristos, 
           mulţumind lui Dumnezeu prin Isus.
¨ Ar trebui să facem totul în numele lui Iehova.

AL CINCILEA PAS 

Ascultă-L pe Domnul

  Înainte de a-L cunoaşte pe Hristos, eram “fii ai neascultării” 
prin natura noastră, trăind departe de Dumnezeu şi de voia Lui în vieţile 
noastre. Când L-am primit pe Hristos ca Domn, am promis să-L urmăm 
şi să-L slujim, în supuşenie totală. Ne-am îndepărtat de obiceiurile 
noastre vechi, răzvrătite, şi am început o viaţă de ascultare, cu multe 
binecuvântări.

Porunca de a se supune şi promisiunile pentru cel ascultător. Ultima poruncă 
al lui Isus către poporul Său a fost: “Duceţi-vă şi faceti ucenici din toate neamurile, 
botezându-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfântului Duh. Şi învăţaţi-i să 
păzească tot ce v-am poruncit” (Matei 28:19-20a).

1. Prin aceste cuvinte, Isus le-a spus:
¨ Duceţi-vă la oamenii de pretutindeni şi învăţaţi-i despre Isus şi despre Cuvântul Său.
¨ Botezaţi-i pe cei care se hotărăsc să-L urmeze pe Isus. 
¨ Spuneţi-le celor care sunt botezaţi să trăiască după pofta inimii, atâta timp cât îşi
           păstrează credinţa.
¨ Spuneţi-le celor care sunt botezaţi să se supună tuturor poruncilor lui Isus.

2. Părerile tale: De ce crezi că este aşa de important să ne supunem la tot ce a spus Isus?

Dumnezeu l-a ales pe Iosua pentru o lucrare importantă, aceea de a duce Israelul 
în Ţara Promisă. Dumnezeu i-a dat lui Iosua instrucţiuni care ne sunt şi nouă de mare 
folos: “Întăreşte-te numai, şi îmbărbătează-te, lucrând cu credincioşie după toată 
legea pe care ţi-a dat-o robul Meu Moise; nu te abate de la ea, nici la dreapta nici 
la stânga, ca să izbuteşti în tot ce vei face” (Iosua 1:7).

3. Fă un semn în dreptul instrucţiunilor de mai jos, date de Dumnezeu lui Iosua:
¨ Fii puternic şi plin de curaj când Îl urmezi pe Dumnezeu.
¨ Supune-te legii şi instrucţiunilor date de Dumnezeu lui Moise şi poporului Său.
¨ Să nu vă îngrijoreze cât de mult Îl ascultă el pe Dumnezeu. 
¨ Dacă-L urmează pe Dumnezeu îndeaproape, va avea succes oriunde s-ar duce.

4. Tu ce crezi: Căt de mult a avut de a face supunerea lui Iosua cu izbânda lui în viaţă? 

5. Cine are mari şanse de a fi un laş, fără curaj în viaţă?
¨ Persoana care trăieşte după capul lui, după cum alege în viaţă.
¨ Persoana care este atentă să facă întocmai ce vrea Dumnezeu. 
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Isus Însuşi a făcut o promisiune celor care I se supun: “De aceea, pe orişicine aude 
aceste cuvinte ale Mele, şi le face, îl voi asemăna cu 
un om cu judecată, care şi-a zidit case pe stâncă. A 
dat ploaia, au venit şuvoaiele, au suflat vânturile 
şi au bătut în casa aceea, dar ea nu s-a prăbuşit, 
pentru că avea temelia zidită pe stâncă“ (Matei 
7:24-25).

6. Isus spune foarte clar că:
¨ Este foarte înţelept să auzi şi să asculţi învăţăturile lui Isus.
¨ Adevăraţii creştini nu vor avea de trecut prin nici o greutate în viaţa lor.
¨ Momentele grele apar la oricine, chiar şi la creştini.
¨ Cel care trăieşte după învăţăturile lui Isus nu se va clătina când vin furtunile.
¨ Pericolul neascultării. Isus a continuat cu următorul avertisment:

“Însă orişicine aude aceste cuvinte ale Mele, şi nu le face, va fi asemănat cu un om 
nechibzuit, care şi-a zidit casa pe nisip. A dat ploaia, au venit şuvoaiele, au suflat 
vânturile şi au bătut în casa aceea; ea s-a prăbuşit, şi prăbuşirea i-a fost mare” 
(Matei 7:26-27).

7. Ce spune Isus despre cei care aud poruncile Lui dar aleg să trăiască după cum îi taie capul?

Iertare pentru neascultare: Ştim că am păcătuit înainte de a-L accepta pe Hristos 
ca Domn. Chiar dacă suntem născuţi din nou, tot vom mai păcătui şi dezamăgi pe Hristos. 
Ne poate ierta Dumnezeu dacă vom păcătui, creştini fiind? Pavel ne zice: “În El (Isus) 
avem răscumpărarea, prin sângele Lui, iertarea păcatelor, după bogăţiile harului 
Său, pe care l-a răspândit din belşug peste noi, prin orice fel de înţelepciune şi de 
pricepere” (Efeseni 1:7-8).

8. Scriindu-le creştinilor, Pavel spune:
¨ Isus a plătit cu sângele Său pentru păcatele noastre.
¨ Numai nouă, creştinilor, ni se oferă iertarea păcatelor prin Hristos.
¨ Este destul de greu să obţii iertarea lui Dumnezeu.
¨ Dumnezeu îşi răspândeşte harul Său peste noi, care include şi iertarea tuturor păcatelor.

După ce-L cunoşti pe Hristos, se mai poate păcătui; dacă da, atunci cum putem 
obţine iertarea deplină a lui Dumnezeu? Ucenicul Ioan ne răspunde: “Dacă zicem că 
n-avem păcat, ne înşelăm singuri, şi adevărul nu este în noi. Dacă ne mărturisim 

păcatele, El este credincios şi drept, ca să ne ierte păcatele şi să ne curăţească 
de orice nelegiuire” (1 Ioan 1:8-9).

9. Ioan clarifică acest lucru:
¨ Creştinii care spun că nu au păcat, se înşală pe ei înşişi.
¨ Când păcătuim, ar trebui să ne oprim şi să-I mărturisim lui Dumnezeu în ce fel de
           păcat ne aflăm.
¨ Când cădem de acord cu Dumnezeu asupra păcatului făcut, El ne va ierta şi ne va curăţa.
¨ Potrivit lui Ioan, sunt multe păcate pe care Dumnezeu nu le poate ierta.

Preţul neascultării. Unii oameni cred prosteşte că “Dacă Dumnezeu poate şi îmi 
va ierta orice păcat, atunci de ce să nu merg din păcat în păcat; doar trebuie să-mi aduc 
aminte şi să-I cer iertare de fiecare dată.” Această persoană nu ştie ce înseamnă să fii 
creştin. Creştinul adevărat a renunţat la obiceiurile lui vechi cu desăvârşire, nu mai trăieşte 
pentru sine, ci pentru a urma drumul lui Isus.

Dar chiar şi aşa, acei creştini adevăraţi care mai 
păcătuiesc şi-I cer iertare lui Dumnezeu, sincer, trebuie 
să ştie că este un preţ de plătit pentru fiecare păcat, chiar 
şi pentru cele pe care le iartă Dumnezeu. Pavel scrie: “Nu 
vă înşelaţi: Dumnezeu nu se lasă să fie batjocorit. Ce 
seamănă omul, aceea va şi secera” (Galateni 6:7).

10. Părerile voastre: Dacă un creştin se hotărăşte să se  puce de băut, fumat şi luat droguri, 
îl va feri iertarea lui Dumnezeu să nu se îmbolnăvească, să se distrugă sau să moară de 
tânăr?

11. Cele de mai jos sunt câteva dintre situaţiile în care omul seamănă şi culege exact ce a semănat:
¨ Neglijarea părtăşiei cu creştini şi legarea de prietenii cu mai mulţi oameni care nu-L 
           cunosc pe Dumnezeu.
¨ Necinstea în studiu, muncă şi în profesie.
¨ Aventuri amoroase de tot felul.
¨ Trăire egoistă, fără să te gândeşti la Dumnezeu sau la alţii.
¨ Răutate faţă de oameni şi ţinerea mâniei. the blessing of others.

Evaluare personală:  Întreabă-te în acest moment ce anume din viaţa ta nu-I prea place 
lui Dumnezeu. Mărturiseşte-I Lui şi roagă-L să te cureţe. Vei începe imediat să trăieşti în 
biruinţă şi în iertarea lui Dumnezeu. 
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AL ŞASELEA PAS

Îmbogăţeşte-ţi prietenia cu Domnul

De acum încolo, calitatea vieţii tale va depinde, mai mult decât orice, de înflorirea 
prieteniei tale cu Domnul. De aceea a scris Petru: “ci creşteţi în harul şi în cunoştinţa 
Domnului şi Mântuitorului nostru Isus Hristos“ (2 Petru 3:18). Isus Însuşi le-a spus 
creştinilor: “Iată, Eu stau la uşă şi bat. Dacă aude cineva glasul Meu şi deschide uşa, 
voi intra la el, voi cina cu el şi el cu mine“ (Apocalipsa 3:20).

1. Din cuvintele lui Isus, înţelegem următoarele:
¨ Cea mai mare parte a timpului, Isus e departe de noi.
¨ Isus e mereu lângă noi şi îşi doreşte să intre în vieţile, gândurile şi faptele noastre.
¨ Chiar dacă vrem sau nu, Isus oricum va intra.
¨ Isus ni se va alătura numai dacă Îl invităm.
¨ Este foarte important să fim cu urechea ciulită la Domnul, să auzim când ne vorbeşte  
            şi să-L invităm în vieţile noastre.
¨ Isus vrea să fie aproape de noi, să stea la masă şi să mănânce cu noi.

Va trebui să ne întrebăm cum să-L invităm pe Isus la noi în fiecare zi şi să ne 
bucurăm de prezenţa Lui? Practic, cum se face lucrul acesta? Răspunsul este că trebuie să 
comunicăm continuu cu El, să-L ascultăm ce are de spus şi să-I răspundem.

Cum putem să-L auzim pe Domnul: Câteodată, Domnul îţi va vorbi şi Se va arăta 
în lucruri care se întâmplă în viaţa ta ori a celor care sunt împrejurul tău. Alteori, 
va vorbi direct duhului tău, ca să-ţi transmită ceea ce vrea de la tine sau ce 
părere are despre ceva anume. Totuşi, atunci când ne bazăm mult pe simţiri, 
se întâmplă să confundăm duhul Domnului cu alte duhuri. De aceea ne-a dat 
Domnul Biblia, Cuvântul Său fără greş. 

În mod repetat, Dumnezeu ne spune să ne hrănim direct din Cuvântul Său şi să luăm 
aminte la ce are de spus. Petru scrie: “Şi, ca nişte prunci născuţi de curând, să doriţi 
laptele duhovnicesc şi curat, pentru ca prin el să creşteţi spre mântuire, dacă aţi 
gustat în adevăr că bun este Domnul” (1Petru 2:2-3).

2. Aici, ni se spune:
¨ Precum plânge copilul mic pentru lapte, aşa să plângem şi noi pentru laptele 
           duhovnicesc şi curat din Biblie, al lui Dumnezeu.
¨ Acest lapte ne va ajuta să creştem spiritual.
¨ Dacă am fost mântuiţi şi am văzut că Domnul este bun, nu mai avem 
            nevoie de Biblie.

Isus a spus: “Omul nu trăieşte numai cu pâine, ci cu orice 
cuvânt care iese din gura lui Dumnezeu” (Matei 4:4).

3.Cuvintele lui Isus înseamnă:
¨ Cuvântul lui Dumnezeu este “pâine”, care ne dă viaţă şi putere.
¨ Principala noastră îngrijorare trebuie să fie pentru stomacul nostru, să nu cumva să 

sărim peste vreo masă.

Asta înseamnă că, în fiecare zi, poate de câteva ori pe zi, trebuie să deschidem Biblia 
şi să citim. Un lucru interesant este că, aproape orice am citi, ne regăsim întocmai în acele 
pasaje. Citind, Domnul va putea să-ţi vorbească despre nevoile tale curente şi despre 
situaţia ta în general. Prin asta să nu înţelegeţi că ar trebui să deschideţi Biblia şi, cu ochii 
închişi, să puneţi degetul acolo unde trebuie citit!

E important să aveţi un plan de citire sistematică a Bibliei. Sunt multe modele, îl 
puteţi consulta pe pastorul sau învăţătorul vostru să vă ajute să alegeţi. Iată câteva idei: 
Începe cu Noul Testament, în special Evangheliile, urmărind exemplul lui Isus, învăţăturile 
şi dragostea Lui. Apoi, citeşte scrisorile mai scurte ale ucenicilor, cum ar fi Filipeni, Coloseni 
şi 1 Petru. După aceea, închină-te Domnului prin Psalmi şi descoperă înţelepciunea din 
Proverbe. Apoi, citeşte în fiecare zi din Vechiul şi din Noul Testament, începând cu Geneza 
şi poate cu Faptele Apostolilor. Planifică-ţi un anumit timp de citire a Bibliei.

Când Iosua şi-a început lucrarea, Dumnezeu I-a vorbit direct despre calea spre 
succes: “Cartea aceasta a legii să nu se depărteze de gura ta; 
cugetă asupra ei zi şi noapte, căutând să faci tot ce este scris în 
ea; căci atunci vei izbândi în toate lucrările tale, şi atunci vei 
lucra cu înţelepciune” (Iosua 1:8).
  
4. Ce zice Însuşi Dumnezeu despre Cuvântul Său?
¨ Ar trebui să vorbeşti despre Cuvânt şi cu alţii.
¨ Ar trebui să te gândeşti la Cuvânt zi şi noapte.
¨ Chiar dacă luăm sau nu în considerare Cuvântul, noi creştinii vom izbândi şi vom fi 
           prosperi în tot ce facem.
¨ Dacă luăm aminte la Cuvântul lui Dumnezeu, putem avea izbândă 
şi prosperitate.

Cum putem vorbi cu Domnul? Nu numai că El ne vorbeşte 
nouă, dar şi noi putem să-I vorbim. Ştiţi doar că Dumnezeu vă ştie 
orice gând şi tot ce faceţi. Aşa că, fiţi sinceri cu El şi vorbiţi-I tot timpul. 
Pavel ne spune cum ar trebui să fie rugăciunile noastre: “Mulţumiţi 
lui Dumnezeu pentru toate lucrurile; căci aceasta este voia lui 
Dumnezeu, în Hristos Isus, cu privire la voi” (1 Tesaloniceni 
5:18).

5. Care trebuie să fie atitudinea noastră când vorbim cu Dumnezeu?
¨ Avem motive să fim mereu fericiţi atunci când Domnul este de partea noastră.
¨ Trebuie să vorbim cu El mereu, de vreme ce El este prietenul nostru cel mai bun.
¨ Trebuie să-I mulţumim în orice împrejurări, ştiind că El ne va ajuta.
¨ Nu prea contează la Dumnezeu dacă ne rugăm sau nu.
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Isus s-a rugat mult şi a avut efect mare. Aşa că ucenicii Săi L-au întrebat cum să se 
roage. Şi El le-a dat "“Rugăciunea model”, nu ca pe ceva ce trebuie repetat mecanic, ci ca 
un model a ceea ce trebuie să conţină o rugăciune.

“Iată dar cum trebuie să vă rugaţi: Tatăl Nostru care eşti în ceruri! Sfinţească-
Se Numele Tău: vie împărăţia Ta; facă-Se voia Ta, precum în cer şi pe pamânt. 
Pâinea noastră cea de toate zilele dă-ne-o nouă astăzi; şi ne iartă nouă greşelile 
noastre, precum şi noi iertăm greşiţilor noştri; şi nu ne duce în ispită, ci izbăveşte-
ne de cel rău” (Matei 6: 9-13).

6. Ce idei sunt ilustrate în această rugăciune?
¨ Trebuie să ne adresăm lui Dumnezeu ca fiind Tatăl nostru. 
¨ Trebui să începem rugăciunea direct cu ceea ce vrem noi.
¨ Trebuie să recunoaştem puterea, gloria şi sfinţenia lui Dumnezeu.
¨ Trebui să-L rugăm să ia frâiele în mâini şi să ne conducă.
¨ Trebuie să-I cerem ca totul să se facă numai după voia Lui.
¨ Nu trebuie să cerem lucruri materiale, cum ar fi mâncare, haine şi adăpost.
¨ Trebui să-I cerem să ne ierte.
¨ Trebuie să-I iertăm pe cei ce ne-au greşit.
¨ Trebui să-I cerem să ne ţină departe de cel rău şi de ispite.

In această rugăciune, Isus spune că Dumnezeu ne va ierta precum îi iertăm şi noi pe 
cei care ne greşesc. Asta este o condiţie pentru ca rugăciunea să aibă efect. O alta ar fi să fim 
curăţaţi de păcatul care stă între noi şi El. Dumnezeu a vorbit poporului răzvrătit al lui Israel: 
“Nu, mâna Domnului nu este prea scurtă ca să mântuiască, nici urechea Lui prea tare 
ca să audă, ci nelegiuirile voastre pun un zid de despărţire între voi şi Dumnezeul 
vostru; păcatele voastre vă ascund Faţa Lui şi-L împiedică să v-asculte” (Isaia 59:1-2).

7. Care este mesajul lui Dumnezeu către poporul neascultător?
¨ Braţul Domnului este întotdeauna destul de puternic să mântuiască.
¨ Oamenii n-ar trebui să creadă că Dumnezeu este tare de urechi.
¨ Păcatul în vieţile oamenilor nu este băgat în seamă de Dumnezeu.
¨ Păcatul în vieţile oamenilor Îl face pe Dumnezeu să-şi întoarcă Faţa de la ei şi să nu 
           le audă rugăciunile.

Deci, ce trebuie să facem noi cu păcatele noastre, zi de zi? Ioan ne spune: “Dacă 
ne mărturisim păcatele, El este credincios şi drept, ca să ne ierte păcatele şi să ne 
curăţească de orice nelegiuire” (1 Ioan 1:9).

8. Potrivit lui Ioan, ce trebuie să facem să ni se ierte păcatele şi să ajungem într-o formă 
spirituală în care suntem auziţi de Dumnezeu şi ni se răspunde la rugăciuni?

Încheiem cu promisiunea lui Isus cu referire la rugăciune: “Până acum n-aţi 
cerut nimic în Numele Meu; cereţi, şi veţi căpăta, pentru ca bucuria voastră să fie 
deplină” (Ioan 16:24).

AL SAPTELEA PAS 

Foloseşte-ţi darurile spirituale

Când aţi fost mântuiţi, Domnul a făcut multe lucruri în vieţile voastre.Printre altele, 
şi iertarea de păcate, mutarea Lui în tine şi punerea pecetei Duhului Sfânt, acordarea unei 
părţi din moştenirea veşnică a lui Isus şi multe altele.Acesta este scopul exprimat al lui 
Dumnezeu, acela ca fiecare copil al Său să aparţină familiei spirituale a bisericii Sale; şi 
Însuşi Dumnezeu te-a adăugat la biserică.Precum zice şi versetul următor: ”Şi Domnul 
adăuga în fiecare zi la numărul lor pe cei ce erau mântuiţi” (Faptele Apostolilor 
2:47b), acest lucru era valabil de la început. Şi chiar şi în ziua de astăzi!

Daruri pe care le-ai primit de la Duhul Sfânt: Când ai fost mântuit şi adăugat de 
Domnul la biserică prin Duhul Sfânt care acum trăieşte în tine, El ţi-a dat daruri deosebite 
pe care să le aduci în biserică.Aceste daruri sunt date spre folosul familiei bisericii. În 
acelaşi timp, darurile pe care El le-a dat celorlaţi sunt spre folosul tău.Pavel o spune foarte 
clar. “Căci după cum într-un trup avem mai multe mădulare, şi mădularele n-au 
toate aceeaşi slujbă, tot aşa şi noi, care suntem mulţi, alcătuim un singur trup în 
Hristos; dar, fiecare în parte suntem mădulare unii altora” (Romani 12:4-5).

1. Cum se poate compara corpul omenesc cu biserica? 

2. Părerea ta: De ce sunt membrele corpului diferite unele de altele? În ce sens 
membrele corpului omenesc “sunt membre” la altele din corp?

Pavel continuă, spunând că noi suntem “membre” sau părţi importante ale bisericii 
şi menţionează cum aceste membre lucrează împreună.“Deoarece avem felurite 
daruri, după harul care ne-a fost dat” (Romani 12:6a).

3. Ce ştim despre darurile noastre spirituale?
¨ Oamenii din biserică sunt diferiţi prin darurile pe care le au.
¨ Acest daruri sunt nemuncite, ele sunt daruri date de Dumnezeu în harul Său.
¨ Ele sunt câştigate de cei care le merită cel mai mult.

“Cine are darul proorociei, să-l întrebuinţeze după măsura credinţei lui.Cine 
este chemat la o slujbă, să se ţină de slujba lui.Cine învaţă pe alţii, să se ţină de 
învăţătură.Cine îmbărbătează pe alţii, să se ţină de îmbărbătare.Cine dă, să dea 
cu inimă largă.Cine cârmuieşte, să cârmuiască cu râvnă.Cine face milostenie, s-o 
facă cu bucurie” (Romani 12:6b-8).

4. Subliniaţi cele şapte daruri menţionate în acest pasaj.Pe care dintre acestea crezi că 
le-ai văzut la “membrii” din grupul tău?
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5.Pe scurt, ce spune Pavel c-ar trebui să facem cu darurile noastre spirituale?
¨ Nu prea contează pentru Dumnezeu dacă le folosim sau nu.
¨ Ar trebui să-i slujim pe ceilalţi în funcţie de darurile pe care le avem.
¨ Ar trebui să folosim darurile noastre cât de bine putem.

În Noul Testament sunt câteva pasaje care vorbesc despre darurile 
spirituale care sunt date fiecărui creştin. Sunt menţionate cam 22 de 
astfel de daruri. Numai Isus Hristos le avea pe toate. Fiecare creştin are 
unul şi cei mai mulţi au câteva dintre acestea. Darurile ne sunt date de 
Duhul Sfânt care acum locuieşte în tine şi în fiecare creştin.Ele sunt diferite de talentele 
înnăscute, deşi se poate să fie înrudite cu acestea. De exemplu, o persoană poate avea 
talentul natural de a vorbi bine în public. Dar numai darul Duhului Sfânt îl poate face 
“profet”, o persoană care predică şi, deci, vorbeşte în numele lui Dumnezeu.

Apostolul Petru şi Pavel sunt de aceeaşi părere despre darurile spirituale. Primul scrie: 
”Ca nişte buni ispravnici ai harului felurit al lui Dumnezeu, fiecare din voi să slujească 
altora după darul pe care l-a primit.Dacă vorbeşte cineva, să vorbească cuvintelelui 
Dumnezeu.Dacă slujeşte cineva, să slujească după puterea pe care I-o dă Dumnezeu: 
pentru ca în toate lucrurile să fie slăvit Dumnezeu prin Isus Hristos.” (1 Petru 4:10-11a)

6. Ce spune Petru despre aceste daruri spirituale?
¨ Slujirea noastră trebuie să fie bazată pe darul pe care îl avem.
¨ Darurile spirituale ni se dau pentru ca să avem posibilitatea să-i slujim pe alţii.
¨ Noi nu suntem proprietari, ci numai folosim aceste daruri care vin de la Dumnezeu.
¨ Darurile spirituale sunt ale noastre, putem să le folosim cum vrem, mai ales pentru   
           câştigul nostru.
¨ Când ne folosim darurile, trebuie s-o facem cu toată încrederea în puterea lui    
           Dumnezeu.
 

Cum ştim care sunt darurile noastre spirituale. Biblia nu merge atât de departe 
încât să ne spună care sunt acele daruri în ceea ce priveşte persoana noastră. Acestea 
devin evidente pe măsură ce creşti spiritual în Domnul şi în slujirea Lui. În 1 Corinteni, 
capitolele 12, 13 şi 14, Pavel scrie despre aceste daruri mult mai pe larg. Pe ceea ce pune el 
accentul este că darurile să fie exercitate pentru binele altora şi că unele 
sunt mai importante şi mai folositoare decât altele. Dar cel mai mare 
dintre ele, aşa cum apare în 1 Corinteni 13, este darul de dragoste al lui 
Hristos în inimile noastre. Iată câteva sugestii despre cum să ştii care îţi 
sunt darurile spirituale:

1.Ca o binecuvântare de la Domnul, noi ne bucurăm întotdeauna să folosim aceste 
daruri. De exemplu, o persoană care are darul slujirii, îi place la nebunie să slujească.
Aceşti oameni sunt de regulă primii care sar în ajutor. Cine are darul profeţiei (vorbitor 
pentru Dumnezeu) îndrăgeşte să vorbească. Simon Petru, de exemplu, care a devenit un 
predicator mare, era primul care deschidea vorba în grupul ucenicilor.

2. Prietenii şi familia spirituală îţi vor spune ce văd în tine mai special. Tu însuţi poţi 
vedea multe din aceste daruri.

3.Poţi să te duci să slujeşti în mai multe lucrări.Darurile spirituale se dezvoltă pe 
măsură ce le foloseşti. De exemplu, mulţi creştini au darul de a-i învăţa pe alţii, dacă au 
acces uşor la cărţi. Cu cât predau mai mult, cu atât devin mai buni.Dacă te implici într-o 
lucrare, dar simţi că nu te ajută la nimic sau tu nu binecuvântezi pe alţii, du-te în altă 
parte, unde vei simţi altfel. Să nu accepţi să faci lucruri care nu te ajută să creşti spiritual, 
cu care te simţi frustrat. Caută slujiri unde simţi binecuvântarea lui Dumnezeu în viaţa ta.

Răsplata unui Slujitor Credincios. Darurile spirituale sunt importante, dar trebuie 
să-ţi aminteşti că ele sunt singurele pe care ţi le-a dat Dumnezeu pentru slujire. Fiecare 
creştin “este salvat pentru a sluji”-acesta este lucrul pe care îl aşteaptă Dumnezeu de la 
noi. Şi-a vărsat sângele Lui pentru tine şi acum te cheamă să-I slujeşti. Tu L-ai acceptat ca 
Domn de bunăvoie şi ţelul tău trebuie să fie să-L slujeşti pe El cum poţi tu mai bine.

Isus spune, în capitolul 25 din Matei, o parabolă despre un om bogat care a dat 
banii săi celor trei servitori ai lui, ca să-i înmulţească. Doi dintre ei au fost credincioşi, dar 
al treilea a ascuns pur şi simplu banii, cu gândul să-i dea înapoi stăpânului, dar fără profit.
Uitaţi ce a spus stăpânul unuia dintre cei doi servitori credincioşi: “După multă vreme, 
stăpânul robilor acelora s-a întors şi le.a cerut socoteala.Cel ce primise cei cinci 
talanţi, a venit, a adus alţi cinci talanţi, şi a zis: <Doamne, mi-ai încredinţat cinci 
talanţi; iată că am câştigat cu ei alţi cinci talanţi.> Stăpânul 
său i-a zis: <Bine, rob bun şi credincios; ai fost credincios în 
puţine lucruri, te voi pune peste mult lucruri; intră în bucuria 
stăpânului tău.>”  (Matei 25:19-21).

7. Ce crezi că a vrut Isus să spună în această parte a poveştii?
¨ Într-o bună zi, Domnul va veni la noi şi ne va cere socoteală 
           de cum ne-am folosit vieţile noastre şi darurile spirituale pe 
           care ni le-a dat.
¨ Domnului nu prea îi pasă dacă suntem sau nu credincioşi în slujirea Lui.
¨ Domnul îşi va exprima bucuria pentru câştigul ce l-au oferit vieţile noastre Lui şi  
           Împărăţiei Lui. 
¨ Dacă suntem credincioşi în ce avem, Domnul ne va da şi mai multe avantaje pentru 
           eternitate.
¨ Atât Domnul cât şi noi vom fi bucuroşi că lucrăm pentu El aici pe pământ.
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AL OPTULEA PAS

Cum să fii un organizator care prosperă

Mulţi sunt oamenii care cred că amestecul lui Dumnezeu 
în vieţile noastre are de a face numai cu spiritul şi veşnicia, şi 
nu cu bunăstarea noastră financiară, fizică sau materială. Asta 
este o greşeală mare, fiindcă Domnul vrea să ne binecuvânteze 
şi să slujim şi în aspectele financiare, fizice şi materiale dar şi în 
cele spirituale. 

Binecuvântările Domnului promise nouă: “Eu am venit ca oile să aibă viaţă, şi 
s-o aibă din belşug” (Ioan 10:10b).

1. Păreri: Ce crezi că a vrut să spună Isus cu asta?
¨ Cu siguranţă El vorbea despre viaţă sub toate aspectele.
¨ El vorbea numai despre viaţa veşnică.
¨ Scopul Lui este nu numai ca noi să avem viaţă în El, dar să fie o viaţă din belşug.

Pavel avea o mare încredere în puterea lui Dumnezeu de a-şi mulţumi poporul. 
El scrise creştinilor în Filipi: “Şi Dumnezeul meu să îngrijească de toate trebuinţele 
voastre, după bogăţia Sa, în slavă, în Isus Hristos“ (Filipeni 4:19).

2. Ce a spus Pavel despre Dumnezeu că va face pentru credincioşii Lui?
¨ El va avea grijă numai de nevoile lor spirituale.
¨ El va avea grijă de toate nevoile.
¨ El a promis că va avea grijă de toate nevoile lor dar şi că le va da tot ce vor.
¨ Această promisiune se bazează pe bogăţia Sa care vine prin Isus Hristos, Domnul 
nostru.

Dumnezeu Stăpâneşte Totul. El este în stare să promită că va avea grijă de toate 
nevoile noastre fiindcă el are în stăpânire totul. “Al Meu este argintul, şi al Meu este 
Aurul, zice Domnul oştirilor“ (Hagai 2:8).

 
Asta înseamnă că Dumnezeu are în proprietate şi ce ne aparţine nouă. El este 

stăpânul trupului nostru, al vieţilor noastre, al familiei noastre şi a tot ce avem noi. El 
este stăpânul fiindcă EL a creat totul şi fiindcă el a cumpărat totul 
prin sacrificul de la cruce. Petru a scris: “căci ştiţi că nu cu lucruri 
pieritoare, cu argint sau cu aur, aţi fost răscumpăraţi din 
felul deşert de vieţuire, pe care-l moşteniserăţi de la părinţii 
voştri, ci cu sângele scump al lui Hristos, Mielul fără cusur şi 
fără prihană” (1 Petru 1:18-19).

Viaţa noastră a fost plină cu păcate, egoism şi eram despărţiţi de Dumnezeu. 
Sacrificiul de sânge al lui Isus ne-a salvat şi ne-a făcut ai Lui pe deplin. De aceea Îl numim 
“Domn”-El a plătit şi ne-a cumpărat, suntem ai Lui. Pavel a spus-o foarte clar: “Căci 
aţi fost cumpăraţi cu un preţ. Proslăviţi dar pe Dumnezeu în trupul vostru” (1 
Corinteni 6:20a).

3. Pavel ne spune:
¨ Noi suntem cumpăraţi, nu ne mai aparţinem.
¨ Suntem liberi să trăim cum vrem.
¨ Trebuie să-L onorăm pe Dumnezeu cu trupul nostru.

4. Păreri: Cum să-L onorăm pe Dumnezeu cu trupurile noastre?
¨ Slujindu-i pe alţii în moduri practice.
¨ Ferindu-ne de imoralitate sexuală.
¨ Să ne câştigăm existenţa pentru noi şi pentru familia pe care ne-a dat-o Dumnezeu.
¨ Cântând şi slăvindu-L pe Dumnezeu cu vocile noastre.
¨ Bând alcool, fumând şi luând droguri.
¨ Având grijă de sănătatea noastră cum putem mai bine.

Tu eşti administratorul lui Dumnezeu. Dacă Dumnezeu este proprietarul tuturor 
lucrurilor, atunci este clar că tu nu stăpâneşti nimic. Deci, cum ne simţim vizavi de 
lucrurile pe care le credeam ale noastre? În multe versete din Biblie, ni se spune că suntem 
“administratori” sau “supraveghetori” a ceea ce avem. Sarcina noastră este de a avea grijă 
de ce ne-a dat Dumnezeu. Şi Pavel a scris: “Încolo, ce se cere de la ispravnici, este ca 
fiecare să fie găsit credincios în lucrul încredinţat lui” (1 Corinteni 4:2).

5. Păreri: Ce crezi că înseamnă “ispravnic” sau “administrator” al lucrurilor date de 
Dumnezeu?
¨ Nici unul din aceste lucruri nu-mi aparţine.
¨ Sunt răspunzător pentru ce fac cu ele.
¨ Pot să fac cu ele ce vreau.
¨ Trebuie să am în aşa fel grijă de ele încât să dovedesc că sunt credincios lui 
           Dumnezeu, adevăratul proprietar.
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A fi administratorul lui Dumnezeu este o mare binecuvântare. Asta înseamnă 
că vieţile noastre noastre materiale şi spirituale Îi aparţin în întregime şi El îşi asumă 
această responsabilitate pentru bunăstarea noastră. Dumnezeu se îngrijeşte de tot ce 
este al Lui. O altă alternativă pe care o avem este să facem ca mai înainte, să ne asumăm 
responsabilitatea pentru vieţile noastre şi să-I dăm de înţeles lui Dumnezeu că noi suntem 
stăpânii noştri. Bineînţeles că atunci ne vom îngrijora de toate ale vieţii. Dar Isus a spus: 
“Căutaţi mai întâi Împărăţia lui Dumnezeu şi neprihănirea Lui, şi toate aceste 
lucruri vi se vor da pe deasupra” (Matei 6:33).

6. Păreri: Cred că Isus a spus:
¨ Prima mea grijă trebuie să fie să-L iubesc şi să-L slujesc pe Dumnezeu cu toată 
           inima mea.
¨ Mai bine mă îngrijesc de ale mele; ce contează ce vrea Dumnezeu?
¨ Dumnezeu îi răsplăteşte pe toţi cei care pun mai presus slujirea Lui decât lucrurile 
           de care au nevoie.

7. Păreri: Cum crezi c-o să aibă grijă Dumnezeu de nevoile noastre?
¨ Nu mai trebuie să muncesc să-mi câştig existenţa.
¨ Dumnezeu îmi va da belşug în lucrul meu.
¨ Dumnezeu mă va călăuzi şi mă va binecuvânta atâta timp cât Îl slujesc.

Testul şi Promisiunea Zeciuielii. Ce uşor e să spunem că tot ce avem şi tot ce facem 
este pentru Dumnezeu. Poate fi sau nu poate fi adevărat. Dumnezeu ne-a dat un test 
în privinţa sincerităţii noastre, care este în acelaşi timp şi o mare promisiune. Începând 
cu Avram, poporul lui Dumnezeu I-a dat 10% din venitul lor, ca semn al sincerităţii în 
administraţie şi în grija a ceea ce le-a dat Dumnezeu aici pe pământ. Dumnezeu face o 
promisiune celor care respectă zeciuiala.

“Aduceţi însă la casa vistieriei toate zeciuielile, ca să fie hrană în Casa Mea; puneţi-
Mă astfel la încercare, zice Domnul oştirilor, şi veţi vedea dacă nu vă voi deschide 
zăgazurile cerurilor, şi dacă nu voi turna peste voi belşug de binecuvântare” 
(Maleahi 3:10).

8. Păreri: Ce înseamnă acest verset pentru viaţa ta?
¨ Numai 10% din ce câştig Îi aparţine lui Dumnezeu.
¨ Tot ce câştig Îi aparţine lui Dumnezeu, dar cel puţin 10% trebuie să-I dăm pentru 
           “hrană în Casa Lui”.
¨ Lui Dumnezeu Îi este foame şi trebuie să-L hrănim noi.

¨ Casa lui Dumnezeu este biserica, unde El doreşte să-i hrănească bine pe toţi care 
           vin acolo.
¨ Lucrarea lui Dumnezeu, care se îngrijeşte de nevoile celor săraci, trebuie finanţată.
¨ Cei care respectă zeciuiala, săraci sau bogaţi, dau aceeaşi sumă de bani în ochii lui 
           Dumnezeu.
¨ Dumnezeu promite toate binecuvântările celor care dau zeciuiala cu credincioşie.
¨ Dumnezeu promite fiecărui zeciuitor că-l va face milionar.

Încheiem aici studiul cu sfatul lui Pavel despre darul nostru către Dumnezeu. Luaţi 
aminte: “Să ştiţi: cine seamănă puţin, puţin va secera; iar cine seamănă mult, mult 
ve secera. Fiecare să dea după cum a hotărât în inima lui: nu cu părere de rău, sau 
de silă, căci pe cine dă cu bucurie, îl iubeşte Dumnezeu” (2 Corinteni 9:6-7).

Felul cum dăm, precum şi felul cum trăim, arată cât de mult Îl lăsăm pe Dumnezeu 
să fie Stăpânul vieţilor noastre. 


